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90

Officiel transcript of the International

Military Tribunal in the matter of the -
United Steates of America, the French Re-

public, the United Kingdom of Great Bri-

tain and Narthern ireland, and the Union

of Soviet Sociclist Republics against

Hermann #ilhelm Goering et al, Defendants,

sitting at Nurnberg, Germany, on 29 March

1946, 1460-1700, Lord Justice Lawrence

presiding.

'/// THE PRESIDENT: The Tribunal will sit tomorrow morning at ten otclhck

until one in open sessi-n, And, now, before going on, Dr. Horn, the Tribunal
wishes me to say that.thev think that entirely too much time is being taken

up by the defendant in detailed accorunts of negotintions which led "1ip o an
agroement, which is o maﬁter »f history, and which is perfectly well knowvm to
everybodyes That is not the case which the defendant has to mcet. ‘/hat the
defendant has to meet is not the meking of agreements which arc perfectly well
knovm, but the breach of those agreements by Germany and any part which he may
have played'in the breach of thosc agreements. It is very important that the

time ~f this Tribunal should not be taken up by unnecessary detail of that

Bor‘b./

BY DR- HCRN:

DIRECT EXAMINATION - continued.

Qe “What fareien political resction did the Munich agrecment hava?

L. The Munich ngreement, as is well kmown, contained the £0l1-wirg:
Tat Germany and England would not wage war; that by the nave.l ogre2nent che
wct*in of 100 to 35 is to be meintained and that. in impeorvant maciers uca-

s otions wore to be resorted to. Through this agreemsnt, 1ndoubtadly. ihe
qfhfasghcrc between Germany and England was cleared uvp %o a cerain dezrce.
T wus oo be expected and hoped that the coﬁscquencas of this pzet would bring
shrout a final understanding. This appointment was reolly very great viteu &
£ davs after Munich, rearmament at any price was made known in Engzland.
Then England started on a policy of close reletiomsh:ip with France and a work
ing togother in November of 1038. Commercinl mmaﬁurés vicre taken towaras
Germeny, and in December of '38, the British secretary ror colonies made a

specch, in.ﬁhich he wns against any revision of the col:nial questicn.
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There were negotiations with the United States of America under consideration,

also, and our reports, as I remember them, showed an increase of the stiffcn-

ing of the English position townrds Germany, and the impresaiaﬁ'wns created

in Germnny of nolitics which practically would limit Germany.

Qe You are accused by the Prosccution of having acted against Internation
al Low for the snlution of the Czechoslovokian question in separating the two
states, the Czech and the Slovanian state. ./hat part did you toke in the
solution of this problom?

"lie Therc is no doubt that the efforts that were being madec between
Slovakia and other membors of the batisnal Sscialist Party were known to the
Foreign 0fficc, and it would be wrong tco say that we were unsympathetic to the
stand, But it is n~t orrrect to say that the aten~my of the state wns t~ be
attacked. I remamber that Drea Tiso proclaimed this atonomy, and the Praguc
Government wished to recognize and did reccgnize the atonomy, As circumstance
were at that time after Munich sﬁﬁ can sce from the fact that all national
parts of Czechouslovakia were interested in atcnomy and independence. Shnrtly
thereafter the tripartite group made Enawn its indcpendence and some of the
other groups made similar efforts in that behalf. After the Munich agrcement,
I would like to add thet there wns a clause in this néfcemcnt, according to
which Germany and Italy would give Czechoslovakia a guarantee, but this
declaration was ncver macde. The reascn for that was that Poland, aceording tc
the Munich agrecment, or after it, scat an ultimatum to Czechoslovzkio so that
the Pclish minorities of their wm ccecownt w-uld be separated and these areas
were occupied by Polande. The Hungarians also wanted aton-my of a connectiosn
with Hungary, The situatinn in Czechoslovakia was not clear at that time and
tonk form along difficult lines,

Then the Slovak, Tuka, come to use He wanted to win Germany for the
independence of Czechoslovekine FHe wanted Germany to ﬁpprove a step like that
The Fushrer received Tuka at that time and, after a few preliminary remarks,

the declaration of independence of Slovokia resulted, and that was on the 13tt

of HMarch,
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The Proscoution has submitted a document, in which I am alleged to have
seid, in this conversation which took place between thé Fuehrer and Tuka, that
it was only a matter of hours, instead of days, in which Czechoslovakin
would have to moke a decision. However, it was to be interpreted at that time
that on the part of Hungary preperations for an invasion were present in order

to occupy some of the rogiorns of Czechoslovakia. Tie wanted to prevent this,

and Hitler wos of the opinion that there might be a war betwcen Czachoslevakio

and Hungzary, and he gladly agreed with the wish ot Tiso. Later, after the

declaration »f indepetilence of Czechcslovekin, he agreed upon Tito's request,

and took over the protection of Czechoslovakia.
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0 et were some of the preceding events of Hacha's visit to Berlin
on the 1lith of March, 19337

A  PEvents in Czechoslovakia had their repercussicns, of course, and
chiefly with recard to Hitler thosc excesses apainst Volksdeutsche in the
region of Prague, Bruenn and Biglau end other distficise Many fled to the
Reiche

Tn the winter of 1938-39 I repeatedly attempted to discuss thesc matters
with the Praue Government. Hitler wzts‘ of the opinion and of the conviction
that any negotiations that might be started in Prague would not be tolerated
by the German Leiche  The Fuchrer w&.shacl that Bzechoslcvakia would reduce
its military power but this was denied by Praguee In these months I tried
repeatedly to kecep and maintain gond relations between Germany and Praguc,
absve alle I spoke frequently with Chvalkovski, the Slovakian Forelgn
Ministor and in Jarch Chvalkevski turned to cur German rcpresentative in
Frague t~ find out whether Hitler would grant Hacha a personal interview,
T roported this t~ the Fuehrer and the Tuchrer agreed to receive Hachae -
o then told me.that he wished to deal with this matter personallys To that
offect there was an exchange of wires with rrague; that a reserved attitude
should be taken but that the Fuchfer vi-uld receive Hachae

T weuld like to mention briefly that the Farcirn Office and nyself did

not receive information of militory plense lie found out about these things

only shortly before thesc things took place, just a few days beforce

Beforc the arrival of Hacha I asked the Fuchrer whether a treaty or
asrcement was to be prepared. The Fuehrer answercd as I recall distinctiy
that he was of the cpinion that we shculd o much beycnd thate

i\fter the arrival of Hacha in Berlin I visited him and I'recall that he
told me that he wanted te put the fate of Czechoslovakia -- that he wanted
to put the fate of this country into the Tuehrer's hands. I teold the Fuehre
about this and the Fuehrer instructed me to prepare an agréement. The draf
was submitted to nim and Hacha was receivec ‘Jy_the Fuchrer and the contents
of this conference as far as I know is alrcady known and has bheen prescnted

in documentary form so I do not have to go into it in detail.
6763
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’ e I lmow that Adolf Hitler at that time spoke clearlky to Hacha and

| | explained to him that he intendéd to occupy Czechoslovakia. He was concerned

with the cld historic territory whicxh he intended © put ,undc;r his prectection,
The pzecﬁs were to have their complete economy and their own life and he
believed that the decision which was being made at that time would work out

to be very fortunate for the Czech peoplcs Shortly thereafter I ﬁad a long

, - disgussion with the Foreign Minister Chvalkovski, He was agreeablet ¢ our

-
T o~

point of view and I asked him to persuacde Hacha to that effect so that the

Fyehrer!s decision anc the whole action involved could be carried through

l

\
. without the shcc‘iﬂing of bloand, .’ __
| | I believe Hacha got a strong impressicn of the Fuehrer and of the ?
5 . things vhich Hitler teold him, which caused him to get in touch with his !‘
| I ~overment in Pragtes He got in touch with them by phone -- I belicve
with the Chief of Staff although I do not know this exactly -- and then ot I

the approval of his government so that the agreement which I have alroady

mentioned could te concludeds This agrcement was then sirned by Hitler, | 2

Hacha, the Foreizn Minister and mysclfe Then Hacha, as I recall, gave

instructions that the German Army was ® be received cordially and as far as )
I am informed, the occupaticn of Czzchoslovalda, that is Bcohemia and aravia,

teck place viithout incident of any surte

T e

After the ceeupation I travele” to Frague with the Fuehrers In Prague,

—

after the occupation, the Fuehrer ravé me a proclamation, which declarcd that
the countrics of Bohemia and Moraviia were £0 be nrotectorates of the Reiche
This proclamation was a surprise tc xe anl I read this precclamation in Iracue.
No prctest of any surt was made according to my recollection and T helicve

I rmight mention that the occupaticn f Bohemiz and lisravia, the Fuchrer

consicered necessary and in the best interests of the Reich and the
occupation took place also for historicdl and economic reasons and above all
for security reasons. I believe that Goering has touched on thesc pointse

Q How did you see the Eurore::m situation a2t the time of the taking

over cf the rcest of Czechoslovakia?

A I might say that after the proclamation at Yrasue I had a rather

lengthy discussiun'with the Fuehrers I pointed ocut to the Fuehrer that this

occupaticn, of course, would have important
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repercussions with the British and Fi=nch,. Im this conncetion I would like to
add that in England those eireles which had taken a position against Germany
had grown larger and were led bﬁ impcrtant perscnalities,.

In this comnection I would like tc return and mention briefly cne
incident which took place while I was still Ambassadcr in Lendon,s I had a
visit from Winston Churchill at the Enbassy. “pr, Winston Churchill was not
in P.rliament at that time and I belicve he was not leader of the opposition
but he was cne of the most significant personalities in England, I was
especially interested in arranging a meeting between him and Adolf Hitler
and had asked Churchill tc ccme to see me at the Embassy for that reascn. We
had a cunversatioun which lastecd many hcours and a cmvérsati:n which I recall
exactlye I believe it wuld take us tco far afield to mentinon all details
covered in this ccnversatizn, But, as Lord Vansittart in 1936 -~

THE PRESIDENT: Documents with reference to kir, Winston Churchill at
this time when he w.s nct a member f the guvernment have already been ruled
by the Tribunzal to be irrelevant and what he said and such a conversati n
as this appears tc the Tribunal to be zbsclutely irrelevant and the Tribunal
will n.t hear it, |

A (continued) I have already said that I called the attention of the
Fuehrer tc the British reactian; Zitler told me and explained to me the
rnzcecsity of the occupaticn of Bchemia and Moravia, especially on historic
and strategic groundse I remember that in this connecti n he cited the
French Minister of Aviation Pierre Cct, that Czechoslcvakia would be a mother—
ship against Germany ani I believe at that time we received intelligence and
records of Russian fleets and Russim: missions on Czecch airdromess s Hitler
said, and I remember these words distinctly; that he e¢ould not have a fereign
Czechoslcvakian thorn in German flechs  One cculd get along really well with

Czechoslovakia but it was imp.rtant that Germany have in her hands the

protection of these countries. He menticned further Soviet Hussia as a factor

of inestimable pcwer if it were allied with Czechoslovakia, When I menticned

tngland he said that England was in nc position to take cver the protecti-n

of the Germans in Czechoslovakia and the Czech State and its structure had spli

asunder and it was in the interest of German-English relations and he also con-
Bidered it necessary that the countries of Bohemia and Mcravia be in very close

contact with the Reich, A protect rate seemed to be the best amer to this pobler
6765
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Hitler further said it would be of the uimoutﬁmporhance to England,

and for Germany this question was abgolutely vital, At once glance at the

Map == and he used these exact words —- he “ecouldn't see how this occupation

could distirb collaboration between'Germarw and England,

He further mentioned that England had about 600 dominions or protectcorates

and could therefore understand that such problems would have tc be solved,

I told Hitler about the difficulties which #ry Chamberlain personally

might have $rom the steps which were being taken by Germany, that England might

ccnsider that Germany was increasing very strongly in power, but the Fuehrer

explained the whole questicn to meé with the reasons I have already just

menti ::-ned.

/ The Engiish reacticn was, first of all, positive in the H-use of

/ Commonse Chamberlain saiq it wasn't a violatisn of the Munich agreement and

the British Government was not tied to an dbligati n, The Czech State was

decomposed and the guarantee which Enland had given wag not to be invoked ’

or the cbligati.n to carry throush the guarantee dig not apply.

I might say that all of us werc glad that this position was taken in

England, I believe it was two or three days later when iry e

THE PRESIDENT (interposing)s What have we to do with the reacticns in

England unless they tock the f-rm of a note? I don't see what it has to do

with it, What we want tc know is tiiz
in the breach of the Munich agreement, /

DR. HORN: The defendant von Ribbentrop is accused of having

participated in a conspiracy in the person of Foreign Minister s ard that the

aggressive war. If and when he is to defend himself against these charges

he must picture circumstances as he gaw them and to enumerate the motives

which ruled him. He must be in a position to enumerate them, and I am asking

him questicns ‘nly about thinzs which determined his views and opinionse
THE PRESIDENT s

THE INTERPRETER: It is not ccming through quite audibly.

THE PRESIDENT: What I said was, 1 didn't think you asked him any

questions as to the reactions in England,

6766
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THE INTERPRETER: The channels seems to be disturbed in some way,

I think he is getting more than one language,
TEE PRESIDENT: Can you hear me now?
DR HORN: Now I ecan hear,

THE FRESIDENT: Can Doctor Horn hear?

DR, HORN: Now there are two languages on the same channel, French

is one of the languages I get on this channel. There are still two
languages on this channel. (Pause)

I can still hear two languages including German. (Pause)
Now I can hear German, Now I can hear French, (Pause)

I can still hear French,

THE FRESIDENT: Is it coming through now?
DR. HORH: YBB.

I can still hear another volee, a seeond veice, your chor,
There are still two languages on the same channel ’ yaur'Honor.
(Pause)

Just ncw we had two German voices, a lady's voice and gentleman!

New I can hear a gentleman speaking French,

- THE FRESIDENT: The Tribunal hal better adjourn, I think.

(A reeess was taken., )

5767

Se

= A—



% 29 LareideJHe]lT=1

A THE PRESIDENT 2 Dr. Horn, what 1 wés attemptinz to say to you when the
systen broke down was that it seems to the Tribunal that the cefendant ocucht
to be able tu keep his evidence witnin stricter limits and not to go into.so
mucl Cetaily; :nd that with regard to the reac:ti. ns -- the political reacticns--
in Enzland, they are not relevant in themselves, and any bearing: which they |
may have u.on the case is really remote,

BY DR. HORNs

Q what persuaded Hitler to commission you, in October of 1938, tc
enter int. nezotieticuns with Poland?
& There hal always been the minority problem in Poland, which had -
1 caused gre:at difliculties. -Des{:ite the agreement of 193L, this situation
had not changed. In the.year 1938 these measures against German minorities
were ccntinuad by Poland. Germany wanted, with Poland, and with other
crurtrics, to re.ch e>me definite clarificati;-n.' Counsequently I was told, )

( ~ I believe during October 1936, to discuss, with the P:lish Ambassador, a

-_—

definibz clerific=ti .n of the pr.oblems between Germany and Poland.
' 3 Q Besides tﬁe minority problem, what other problems were there?

A There were tw- questionse. One, the mincrity problem, was the most
buring -ney anc the second problem was the question of Danzig and the
Corridcr, “hatw is to say, a ccnnection with East Prussiao

? Q What was Hitler's attitude toward the Danzic and Corridcr questicns?

4 It is clear that these twe questirns were the problems that had

- . caused the greatest difficulty since Versailles, anc Hitler had tc solve these
pr.-hlens one way or another. I, too, embraced the pcint of view that Danzig
V.5 urler contirual pressure cn the part of Peland. It was being mace more
znd more F.lirh, In October of 1938, from 800,000 to a million Germans left
the Corridor ail returned to Germanye

Q@ How di' the Folish Ambassador accept ycur su;gestions in October
- - 19382
A The Polish'ﬁmbassadaf vas reticent at first, he did not comit.
himsclf, n r could hes Also, I brought the prcblem to him in such a way that

he could discuss it in all peacefulness with his guvernment, and did not ask

for a daefinitive enswer from him, He sald that he saw great difficultles
6768
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with reference to Danziz, and alsc that a connection between .Germany and East [

Prussia was difficult,

4g I said, he was very reticent, and the discussion ended with his
promise t¢ comnunicate my statements tc his government and to give me an
answey as suon as possible,

Q On the 17th of November, 1938, how did your second discu.ssifgn end?’

* On the 17th of November, 1938, Lipski came to me and stated that the
preblem had :rect difficulties connected with it and that Poland considered the
Danzig questi n perticularly difficulte |

@ Did ycu then ask Iipski to step into direct negotiati ns with Foreign
dinister 3eck?

A At tvhat time I invited Foreign Minister Beck t~ Berlin.

Q Then when did Beck come to Berlin?

A Unfortunztely, Beck did not come to Berlin; rather, he went to
Londone

@ Ycu mieunderstsod my questi ne When did Foreign Minister Beck come
to Berchteszgden?

# Hitler had said that hé would be glad to speak with Beck personally
about tiiis problems Thereupon -- I den't know the date exactly, but I believe
it was the beginnins of January -- he came to Berchtesgaden and had a long
talk with Acs1f Hitlere.

Q@ What was -he result of this talk?

-+

A - was pregsent at that conversation. The result was that Adolf
Hitler infcmme! Beck of all details of his wish for good German—Polish
relativnse He said that a completely new soluticn would have to be found
regarding Nanziz, and the connection with"East. Prussia shculd carry no great
difficulty,

Beck told the Fuehrer that the question of Danzie, because of the
Vistula, hcd diffisuitics connected with it, but he weuld devote himself to the
preblem in all its detailse He did not repudiate any discussicn f this
problem; but rather, he pointed out the difficulties which, because c¢f the

Polish attatule, made a 'solution of the preblem difficult,

% I¢ it c-rrect that Beck was absolutely ready to carry on negotiaticns
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and that he invited you, at the end of January, to make a visit to Warsaw?

A One cannot put it quite that way. After the meetingat Berchtesgaden

] with the fvehrer, I had 2 further conversation with Beck in Munich., In this s
| . ciscussicn Back exylained to me again that the problem was very difficult,
| | but he would do everything he could in speaking to his govermmental colleagues "
in an effort to find a scluticne We then agi'_eed that I would pay him a visit

in Warsaw, Durinz this visit we alsc spoke of the question of racial min-rities J

| and the Dangzig Corrid-r. "
| Alsc, during this talk the theme was not carried much further; rather, %
| : lir, Beck simply set forth ’fhe ar.j.;lmenté again against the difficulties, ‘51
I tcld him that it was lnpussible to simply leave this prcblem standing between §
: : Germany and Poland, I alsc pcinted cut the great difficulties implicit in the ;E
' Uer-:an minorities in Poland, and that it would be an
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\ unignificd circumstance if Cermany simply let this thing stand,

Beck rromised to help in this question, and alsoc tc¢ apzain examine the

ctacr cuestinns,

Then, on the £ licwiny day, I spoke shortly with “arshal Ritschmigli, but

hcre the zonverssticn rcachecd no further results,

. Q AL that time 4id you ask Beck to pay a further visit bo Berlin, and
\ { Ai2 this visit take place? Or ¢id Beck choose otherwise?
1 : A ihat happencd was that I Jdnvited Beck to Berlin, because his first
’ visit was not an official cne, Unfcrtunatzly, however, Beck did not come to
Berlin, but, as I have alrea”y said, he went to London,
Q Yhat was th. reacti-n of his visit tc London on further nectiations?
A The reacticn of this Londen visit was entirely a surprise to use -

-

| Amiassa’or Linski, I telieve on the 21st of llarch, sudfenly handed us a

MEMNYanciuni,

| Q@ Iet me interruct youe On the 2lst of lfarch you had a conversaticn

—
‘ﬂ"—*‘lﬂ-vr “"‘-n‘f:..'.- &

- —
-

wita ILipski reparding the division of Czechoslavcokia and the problems that

T e W

crose from an erecticn of the Pratectorate?
A I belicve that as on the 25th,
Ny 0 Ycse
" A On the 26th I 24l have a tall with I.ipslci, et is trve, and in this
talk Lipsiki menti ned certain doubts of his which he hal tcoward Germany!s
nronise of prc:'t-',cctinn to Czechoslovakia, He expressed thp wish that Letwcen
Hunzary anc. Poland--two lands that ha’ always had clese eonnections with each
other--a direct, commen beunilary should be cstablished immediatelys. Since '
this was not p»ssible, he had the feeling that Germany'!s prctection of
Czechoslovakia was cdirected irmedietcly acainst Poland. y
; I told him that n~ cne had said anything azainst Poland; ' this was a
i : measure to point cut tc Hungary that these questions had t« be clarific-ls

; rewever, I believe tnabt Lipskd lcoked forward to establishinz a link over

-the Carpethiea-tiraine lcuntaing,

Q Is it truec that coesultations took nlace between Pnland and the K

Britisr. Goverurient an’ +the Russian Govormmen® arounéd the 20th of Harch#

- il -

A  TYe7, Those consultations, so far as I recall, were based on the =
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suggestion made by Lord Simone A common statement wasto be made with

regarc to Polande Bub then, Poland did not regard this as satisfactory,

and Loncdon mace clear that this cculd not come into question as a

solution of the Polish problem,

Q Is it true that Poland worked toward a cmerete alliance with

England and France?

A There can be ne drubt, and it is a historical fact, that Foland

strove for an alliance with Englanl,

Q Thon did the Cerman Governnent find out that Poland had lLieen

pregised support by England and Franco?

A The question did not cane through,

Q Vhen did you and the German Govermment find out that France and

England had promised Poland support?

A That became knovn--I can't tell you the cdate precisely, but it was,

at any rate, the last third of Harche I know, at least--it was the

conviction of all of us then, and it has now Lecomc a fact--that thesc

'relations that existed in the last third of March between '.arsaw an’ London

were cecisive, because of the ansver that Foland, swrprisingly encugh, ‘
handed uws in a memorandum on the 26th of larche

Q It is corrcct that; in this nemorandum there was a statement that a
further pursuit of the Gorman poals rogarding a chanpe in the Danzip and
Corridor questions would mean was so far as I'clan? was concerncd?

A  Tes, that is correcte That was a sreat surprise to use I know
that I read thc memorandum, and for a moment I simply could not comprehend
that such an answer had becen made, when one considers that for months we
hac striven to find a soluticn, which--and I wish to emphasize this-- ;
Adolf Hitler, at that time, could bring about cnly Lecause of his ;reat |
authority with the German peoplcs

I con't want to get lost in Zetails, but I 2- want to say that the

Danzl; and Corridor problems, since 1919, had been considered ('reat

TP RTERETT T TT TR

problems by statesmen, and they considered that some revision of Verscilles

had to be undertckenes I should like to refer to statements of Jinston

Churchill on this subject,

rh‘.-hl W e
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Now, all these statesmen were undoubtedly of the opinion that, actually,
a territorial revision of this Carridor would have to be unlertaken, Hitler,
in turn, wanted to make a clear break; he wanted. to malke perfectly clear to
Pc~1£nd tha® he accep®zd this Corridor, and that only Denzig should return to
the Reich, sc as to unable an cconomic solution.

That, in other werds, was the basis of the proposals which I ;mrlmd on
ITor four months, 'c;n Hitler's commissione Our surprisc was all the greater
whey, suddenly, the other side declared that a fu.r;ther pursuit of thecse goals,
which e recarded as very generous, would mean war.

I informcd Hitler of this, and I rerember very well that Hitler aceepted

it very quietlye,

Q Is it correct that on the following day you stated to the Folish

Arbassacdor that the memorandun of the 26th of March, 1939 y could not serve

as the basis for 2 solution?

= - 1
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report: on

should 1211l hic b2t no soluticn

I just said that Hitler accepted this serious i

A  That is true.
peacefully and that I

the part of the Folish Ambassador Very
could be founded on this LasisSe

on the 6th of April, 1939, the Folish

4 Is it true that thereupon,

Amhassador Beck traveled to London and reached a temporary agreemeit of

mutual assistance between England and

FPoland with that 23, raenent ?
A. YES. . ?i
f
‘

rman reaction to this ract of mutual assistance?

I may refer to Hitler'!s Reichstag
We felt

Vhat was the Ge

A The Germéai reaction=-here

ctated his attitude towards this whole wroolem.

speech in vvhich he st
stween Foland and England to be not in

this pact of mutual assistance ©
or in the 153l pact things

agreement with the German-Polish pact of 193k, £

were excluded vetween Germany and Poland which were then contradicted by
1and and Englande For exanple, Poland had obliged

this new pact. between Po
vith Englaend, to enter on

hersclf, 1L Germany became involved in a war
Gerrany's eides T know that Adolf Hitler folt thet it was nob in agreement
with what he had agreed to with Chamberlain in ¥unich, namely, the elimina-

any corplicati

tion of the pessibility of on of forée between Germany and

England-
gh you a memorandum to

- Is it truve that Germany then sent throu

Folish-German agreement of 19347

roland regarding the cancellation of the

That was in the saue Reichstag speech of the Fuehrere’ ThiS

#hat I have just stated herc--~that the new treaty was

menorandum stated
I, and that, ccnsequently, Germany

rat in agreement with the treaty of 193

regardad the 1734 pact as no longer valide.
@ 1s it true that as a consequence of this memorandum there came
ahcut a sharpening in German-rolish relatione and that new diff iculties

arose in the minority que stion?
T +he time therstofore negotiabl.oas h=d been

A Yag. ihaS e trvee
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they hac been previouslyes There was at that time a Polish group that was
very active and carried out persscutions of Germans in Polande This was
part of their rcgular programs I know that precisely. In the months that
followed the 28th of May—that is to say, in the summer of 1939=—the so-
callecC reception camrs for fleeing persons were set upe.

. Vhat about the British guarantees to Rumania, Greece, and later
- Turkey? How were they received in Germany?
_,-' i These statements could only be interpretzd by the German policy
1 as meanin’ athat England was uncdertaking systenatically a policy of drawing

up treatizs in Europz. Thatwas Hitler's attitude and also nine,

- -
. -

. . Is it true that these guarantees and that Roosevelt!s messages

vere thcn, on the 22nd of May, 1539, the consequence of a Germmr~Italian

pact of assistance? And what were the reasons for this pact?

EES a  T
e o e

L  The situstion between Germeny and Italy had long been ore of

Y

friendly rel~tions;y and in view of the worsening situation in
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Europe, on the suggestion of Mussolini these relations were cdecepened and set
dovn in a pact of assistance. It was discussed first by Count Ciano ~nd my-
self in Milon and prepared fore This was an answer to the efforts of English-
French policy.

Qe Is it correct that the crisis with Poland became acute through the fact

that on the 6th »nf August in Danzig a strike took place and thus Germony was
forced t~ adapt an attitude?

iie Yes, that is s> Theore was o quarrel between the polish representa-
tives nnd the senante »f the city of Danzize 4 note of the P:rlish representa-
tive was sent to the precsident of the Sennte in which it whs stated that ccr-
tnin persons >f the senate wanted to act contrary t- Prlish mrezulations. This

informati>n proved later to be false, was answcred by the senatc, and led to a

sharp exchange of notes betweon the Senate and the P~lish represontotive. 1

then, on Hitler's commissicn, commissioned the secretary f stato <~ f the for-
eign office to make representations to the Polish Gsvernment,

Qe Is it true that '’eisecker, nn the 16th -f August, called the French
an¢: Enzlish ambassadors in order to inform both these ambassndors in detail
of the scri~usncss nf the situation?

Ae Yes, that is trues He did that on my ¢ ormissinn,

Qe On the 18th of Jugust was Henderson again asked, because the situation
wos beeoming more acute in Poland and Danzig, to visit yHu?

fie Yose Tolks took place o few days later between the secrctary of state
and the English Ambnssadore The state secretary told him in verv clear words
of the great difficulties in the situaticn and t72l1d him that things were
taking a very scrious development.,

Qe Is it true that in this phase of the crisis you made up your mind,

upon the basis of 2 suggestion made to you, to undertcke negotiations with
Russin, ond what were ysur reasons for this?

e Negotintions with Russia had already been undertaken sometime previous-
lye ™arshal Stelin, in March 1939, cdelivered a speech in which he male cor-

tain hints of his wish to hove better rclatiosons with Germany. At that time
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I informed Adolf Hitler of this epeech ond asked him whethcr or not we couldn't

see whether this hint on Stalin's part had something rcecl behind ite Hitler

was ot first hesitant; he then, howcver, bccnme more and morc receptive to
this idco. Negotiations for commercinl treaties were underwny, and during
these negotiations I, with the permission of the Fuehrer, conducted investiga-
tions to find »ut whethcr there could not be brought about o definite
roconeiliati-m between Nati-nal Sccialism and Bolshevism and whether we could
not agrec at lecast on the interests of the respective cmmtries,

Qe How did these negntiatins between the negntintors for tho
commeroinl treaty continue?

e Negotiotions of A,bassador Schnurrer in a very short length of time
mn2c clear to me the fact that STelin had meant this specch sorisusly. There
was an cxchange of ideas and exchange of telegrams with M~sc-w which, in the
miadle ~f August, led t» Hitler'!s sonding a telegram t- Stalin, nnd Stalin
in his answer to this telegram invited a plenipotentizry t- lloscows The

¢c:nclusion of this was the Russo=German pacte
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Qe Is it true that you were sent to Moscow as plenipotentiary?

ie Yes, that is well knowne

Qe hen did you fly to Moscow, and what negotiatirns did you there carry
on?

iie  On the evening of the 22nd of August I arrived in Moscows The recent-
ion given me by Ptalin and Molotov was very friendly. ile hod at first a two

hours discussinn. In this discussisn the entire complex nf RussoeGeorman

rceclations wos discusseds

The rcsult was, first, the mutual will of both natisns to put their
relatins on a new basise This should be expressed in a non-agrression pnct.
Secondly, thc sphcres of interests of the two countries werc to be defined,

which also came about through a secret additinsnal agreement,

'

Qs For what reason was this secret »nrotoesl concluded? ‘hot was its enn-

tent, and what were the politicnl bases of it}

Lo I ghould like to say, first of all, this secret protocsl has been
spcken absut frequently here in this Court. In the nepatiatisons at that time
with Stalin and Molotov, I spoke very openly, as also the Russian gentlemen
did with mee I described Hitler's desire that the two cruntries should reach

o cefinitive agreement, and I also of coursec spoke of thc critical situatinsn

in Europce

I t21d the Russinn gentleman that Germany would d- everything to ameliorate
the situatisn in P»rland and to scttle it percefully, espite cverything, but
I left no doubt that the situation was very serinus and that it was pnssible

that war might break oute That was in the clear. It was here a question for

both statesmen, Stalin as well as Hitler, of territories which both countrics

hod 1ost after an unfortuncte war, This praoblem would have to be solved ane

way or another. It wons, thercfore, well to 1look nt thcse things from some

other point »f views /nd just as Adolf Hitler was of the opinion that I state?

in Moscow, that in some form or other this problem would h-ve t- be solved, and
8 . . .
thus nlso on the “ussian side it wns clear that this wag the casc.
‘'e then spoke about what should be dene in the case ~° n war, waat shculd

be done by the Germans and the Russians,

67708
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it is known about, that in the event of intolereable Pnlish provocation or if a

war should brenk out, that this would be a boundary, SO that Germany and

Russia could not be accused of collusion as regards Poland, This well known

linc was founded along the line of the Rivers Fisia and Buge And it was agreed
that in the case of conflict the territories lying to the west of these rivers

would bc the German sphere of intercst, and those o the east would be the

Russinan spheres of intereste
Thon after the outbreck of tho Russian war tho occupatisn »f thesc zones
was undertaken on the one hand by Germany and on the othor by Russia, I may

rcpoat that at that time I had the impression, both from Hitler and Stalin,

thot the territories, the Polish territories and other territories thot had

boen delimited in these spheres of interest about which I shall speak shortly,

that those were reginns which both countries hat 1lust after an unfortunate

ware /And both statesmen undoubtedly held the opinion that if the last chances
for negotintions for theo settlement of this problem had been exhousted, there
was certainly a justification for Adolf Hilter to attempt to solve the pro-

blems connected with these territories in another way, and to incorporate

these territories ints Germanye

Over and above that, it ie nlso known that theother spheres of interest

" were defined, Finland, the Baltic countries and Bessarabice This vas a grent

agrecment which wans reached in the interest o* two great powers in the event
of a poaceful settlement as well as in the case of war,

Q. Is it correct that these ncgotiations werc drawn up specifiically only
in case that on the basis of the Non-aggression Pact between Russia and Ger-
mony, it should not be possinle to solve the Polish questinn on a diplocatic
basis?

iie Please repeat the questione.

Qe Is it cnrrect that this solution was thought of orly in the case that,
despite the pact of non-angression, the Polish question could not be solved in

a diplomatic way, and only in this cnse was the prct t> become eflective?
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A Yes, that is sc. I stated at that time that on the German side

everything wauld be attempted to solve the problem in a diplomatic and

peaceful vaye

3 Did Russia promise you diplcm-tic assistance or well meaning

neutrality in the search for this solution?

Kt It could be secen from the Pact of Non-aggression and from all
the discussions in loscow that this was so. It was perfectly clear that

if because of the rolish attitude a war “roke out, Russia would take a fricndl,

attitude towarde us.

3 When did you returnfrom Moscow, and what situation did you find

in Derlin?
e The Pact of Non=Ageression with the Scviet Union was concluded
on the 23rde On the 2Lth I retwrned to Germanye I had thought at first

that I would fly to the Fuchrer in Berchtesgaden, but during the flight

or later I was aeked to come to Berline

Ve flew to Berlin, and there 1 informed Hitler of the Moscow a.ree-

mente The situation that I found there was indubitzbly tensees On -t.hy

next day I noticed this particularly.

% To what circumstances can this aggravetion of the Folish=German
situation be attributedd

A\ In the days cof the middle of :iugust all sorts of things had
happencd which generated electricity in the air--boundary incidents, dif-
ficulties between Danzis and YFolands On the one hand, Germany was accused
of interferir:; in Danzig, and, on the other hand, we accused Polanc of
taking military measures inside Danzlg, and SO Olle

d Is it true that you on your return from Lioscow to Berlin, were
informed of the signing of the Polish-Dritish ract of mutual assistance,
anc. what was your and Hitler's rcaotion to this?

A That was on the 25th of August, On the 25th of August I found
out about the conversations thet the Fuehrer had had with Jubassador Henderson
during my absence, I believe in Berchtesgaden. This was a very seri us
conversati-ne. Henderson hrought a letter from the Dritish Frime Minister,

which stated clearly that a war between Germany ~nd roland would involve

alsc Englande
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Then on the 25th in the morning the Fuehrer answerecd this letler--I
believe the same day--anc the answer was so couched that at the moment a

solution by diplomatic means could not be anticipated.

I spoks with the Fuehrer c¢n the 25th regarding this exchanze of letters,

and T asked him in my turn to consifer this questicn once morees I asked
him whether we might,' not make one m.re effort with Enslande

This 25th of Aurust was a very cventful daye In the morning a cormuunieca-~
tion care fromthe Italian government, accordiag t- which Italy, in the

case of a conflict rezarding the question of Peland, would not stand at

Gernmany's side,
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The Fuehrer decided then to receive .mbassadsr Henderson cnce more in the
course of that day. This meeting took place around no-n of the 25the I was
oresont at its The Fuchrer exnplainel cnce more to Henderson in detail his
earncst wish to rcach an understanding with England, Fe descrited to him the
very difficult situation wi v Poland and asked him to fly baok to England to
diaoﬁaa this wholeo situation with thé British Government, Ambassador Fender-
son agreed to this and I sent him, I believe in the course of the aftern-on, a
verbal note in which the fuchrer exr-essed his hepos for an understaniing

and stated again his hope for an understending Lietween Enpland and Germany, so
that the ambassador could inform his government correctly »f this.

Qs Is it correct that after the British-Polish puarantec became known,
you asked Hitler to with Araw tho military'mﬁnsﬁrea that were being taken?

L. Yes, thot is s0e L just wanted to tell vou about it. During the
course of the alternoon, I heard in the course of the day that cortain niliter
measures werco being taken and I received in the course of the af'ternoon, a
Reuter despatch -- at any rate, a press dispatch of some sort -- that the Poe
lish-British Pact had bsen ratified in London. I believe there wns o note
appended that the Polish smbnssador Faschitzki (?) had been sick but had
nevertheless suddenly turned up in the Foreign Office in order to sign the
Peot,

Qe %as this treaty signed bofore or after it was kmown thaf Italy would
not assist Germany?

i+e It was undoubtedly concluded 2ftersards: I, of course, do not Xnow
the hour of the day but I believe it was ~n the afternoon of the 25th of
August, ond I+Aly's refusal hod already reachcd us by noon: In other words,
it had been definitively deciced at Rome in the morning or on the day before;
at any rete, I con judge this only from other fucts. Perhaps I might, however,
answer your other questions 'thon I received this press despatch, which wns
ziven to mo agein when I reached the Chancellory, I went immediately to Hitler
and asked him to stop the military measures, whatever they were, although I wase
not oriented in military matters, and I told him that 1t was perfectly clear

that this meant war with Ingland and that England could never deny having
6782
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signed that Pact with foland, could never repudinte that Pacte The Fuehrer
roflected only a short while and then he waid that was true and immedictely
called his military adjutant -- I belicve it was Fieldmarshal Keitel-- and
asked him to call together the generals and stop the military measures that
were then being taken. Oﬁlthis occnaion, he expressed himself to the efrecct
that he snid "7e had received two picces of bad news today and I hope it were

possible that the"report about the attitude of Italy had been noted inmediatel;

in London" and that it was thereupon that the final Pact with Poland had becn

signcd.

Je Did you and Hitler, during these days, make efforts with Henderson to
clear up the conflict, and what wera your proposals?

e I have already statcd that the Fuehrer -- I believe it wms on the
25th at noon -- told Honderssn that he still an? always had the intention of
reaching some final uaderstanding with England. The question of Danzig and the
Corridor would have to be solved in some form an? he wanted to meke some
general and oonclusive offer t: Eugland in order toscttle these things in e
perfectly regular way.

Qe Is it truec that Hitler then put on airplene at Henderson's dispesal in
order to enablc him to explain these nroposals to his government and in order
to nsk his governmont?

iie Yes, that is trues I know EHenderson -- I believe it was on the next
day,- the 26th -~ flew to England in a German airplane but whnt the details of
this werc I don't know, but I know that the Fuchrer told him in his discussion
"Inke an airplanc and immediately flv to your government."

Qe hat results did Henderson bring back to Berlin on the 28th of August?

Le I shculd like to say in this connection, that in view of the critical
situation between Geérmany and Poland, which were also know tc the British
imbassador, Hitler expressed a certrin disappoirtmont to me that the British
fmbassador had not rcturned more quickly with his answer, for the ~tmusphere
was highly charged with electricitys On the 23th, Henderson then hnd a new
disucssion with the Fuehrer, I was agcoin present, The answer that Sir Neville

Henlerson brought back with him from London, appeared at first unsatisfactory
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a to the Fuehrer, Its contents were made up of ceftain points that seemed un-

-t solution of the problems in Germany and Poland, on the présupposition that the
yi - Cerman-Polish question could bhe brought to a peaceful solution, In tho dige
= cuaslon, Adolf Hitler told Sir Neville Henderson that he would 1lodk over the

note and would than request again an audience with Henderson,
k. Qe Is it truc that in this memorandum, England supgested cirect
negotiations between Germany and Poland? |

ie  That is true. One of the points in the note was thdt the Enslish
suggested that Gcrman-Po}ish direct negotiations shfulﬂ be.undertaken as the
most appropriate way to reach a solution; and secondly, that these negotiations
should take place as soon 18 possible, because England had to admit that the
situation, because of ghe fron;;ér inoidents, was very tense, Tﬁe noté stated

"_q ' thot no matter what solution might be found -- 1 believq this was in the note--

it should be guareantecd by tho great powers,

N Qe Did England sug;cest that it_shauld.mediate these direct negrtintions
| betweén Germany and Poland?

_. Jrlg YeS-

- Qe How werc these Géfman_suggestians accepted which, on the 29th of
4 : :

August, were issued 18 an answer to Henderson's memorandum and were given by

i 4+ The situation was thig: On the 29th, Hitler apain received the
British imbassador and on this occasion again told him that he was ready to

react to the English sugrestion »f the 28th;!thnt 1s to say, that despite the

A grgqt tension and desplte the Polish attitude, he was prepared to make efforts

for o peaceful solution of the German~Polish problems, as suggested in the

British note of the 28th,
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Q. That were the reasons for including in this German proposal a request
that a polish plenipotentiary be sent?

A In Hitler's commmnication to Henderson and the British Government, i

1t was stated that the German Government, in view of thec tsnse situation,

would immediately make suzpestions for a solution of the Danzi;; and Corridor i

I
problense The German Gmrerxment hoped to be in a pos:rtion to have thesc |

pmposals ready by the time a Polish negotiator arrived \, vhich 'bhey

believed would take place beforc the. 30th,

Q Is it correct that Hitler included this request for a

t | | plenipotentiary with a 2li-hour lapse becausc he wanted to -avoid a conflict - ¥
¥ ' g
B vecause of the mobilization that was taking place on cach side? i
b. \ A That is quitc true. I remember that on the 29th Ambassador ; '
| g

Hencerson asked Hitler whether that was an ultimatume The Fuchrer answered
that that was no ultimatunm, but was simply a proposal born .i:_rom the
situation, or sorething of that sort, I should like to repcat that the ‘ .
situation on Danzis and the Corridor in the last days of Ausust looked as

if the puns would 0 off on their own unlcss something were donee That

was the reason for this relatively short period of time that the Fuehrer

alloweds He feared that if rorc tine were allowed, matters weuld reach
such a point that the danger of war would not became slichter, but preater.

Q Is it true that despite the fact that this information regarding

the point was given to Henderscn, the British Gsvernment called this

suzgestion unreasonable?

| “

A T know of the British reaction from several do::uments that I saw s

" | laters  The reaction became clear first of all in my Jdiscussion with
-

Hendeféon on the 30th,

| 5 @ TIs it true that on thr 30th of Ausust you received a confidential

communication regarding TPoland!s total mobilization?

| A That is true. On the 30th, Hitder awaited a report from the Polish

neg-tiatore This, however, did not ccmo. Hmrever, I believe on the
evening of the 30th the news arrived tha'b Ioland had ordered general
& mebilization although it had not yet made that order publice It was made
| public, I believe, on the next morninge This s of course, increased the '*
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seriousness of the situation enormously,

Q Is it true that the British Government then withdrew its offer to
mediate in that it made further Buggestions that direct negotiations should
take place between Germany and Folan?! without England!s mediation?

A That is soe Thils took place on the 30the A Polish negotiator had
arrivecde In the meantime, Hitler had prepared the suggestion which he wanted

to submit to a man whe could act with complete authority on the part of

rFolande Then, shortly tefore midnight, the news cane that the British
Ambassador wanted to comrmnicate something to his povernment. The discussions
with the Polish emissary were postponed, and around rﬁidnight of the 30th
of August this well-known meceting took place between Henderson and mysclfe

@ You heard Schmidt's description of this meetinge Dc you have

anything to add t o his description of it?
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A I should like to say the fo1llowing in regard to that mecting. It is
perfectly clear that at that mcsﬁen‘t all of us were nervous, including batta the
English ambassadcr and myselfs I must mention here the fact that the British

hmbassador had, ¢n the cay befcre, had a 1little scene with the Fuehrer anc there

was consequently a certain tensicn between the British ambassaccr and myself ’
and it was my task to try to ;:alm him down,

I then purposely proceeded calmly with the British Ambassacor and accepter
his communicatione I hoped that this ccmmunicationwuld consist ¢f his

presenting me to a Polish negotiators However, this did not ha:pen. Rather,

* Sir Nevile Henderson explained to me, first, that his gcvermnment could nct

reconmend this ccurse cf action despite the tense situaticnthat had been brought

abcut by Polish mcbilization, Insteéc';, the British Govermment left it up to
the German Government to conduct matters in a diplcmatic way. Secondly, he
said that if the German Guvernment wculd put the same suggestiins at the
disposal »f the British Govermment, the British Govermment would be ready, in
sc far as these suggesticns were reascnable, tv exert its influence pesitively

in Warsaw towards the finding of a soluticn,

From the whole situaticn, it can be scen thaf. this was a very difficult
}'.. answer because, as I said, the situaticn was enommously tense and the Fuehrer
;'! | had been waiting since the day before for a Polish emissary, -
; | -I, in my turn, feared ‘als: that unless a solution were found quickly,
r" as I said, the guns would go off by themselves.
E | "I then told Henderson cof the.propesals that the Fuehrer had made, 1
| read them tc him, and I should like to state here asain that the Fuehrer had
? speciﬁcalijr forbidden me to let these pronossals cut of my hands. He tcld me
E that I cculd only eommunicate them in their substance to the British 'Ambassaﬁnr.

"

I did a little more in that I read all the prososals frem the beginning to the

:

)
5

end to the British hmbassadore I did this because I still hoped that the
British Govermment could exert its influence in Warsaw and assist in a sclution,
But, here, t:;::.r, I must cpenly state that I deduced from my talk with L
the British Ambassador on the 30th r.f.‘ August, as well as from hris whole attitude
wnich Scl'nnidt also described yzsterday, -as well as frcm the substance of the

British communicati n, that England was not at this moment ready to face the ‘
situation in its full implicaticns and was nct reacdy tc do its. best to bring

abcut a peacefyl sclutione
' 6787
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Q. lhat happencd after the contents »f Henderson's note was made public?

“that Aid the German public do?

A. After T telked with the British ambassador I reported to the Fuehrer.

[ 41d him it had been a serious conversation. I told him also that in purs
suance of his instructinons I had not given the memorandum to Henderson despite
his wishese I also had an impression how serious the situation was, and it

was my conviction that the British guarantee to Poland wes ineffective, That

was my very definite impression of this conversation. Then in the course of

the 31st the Fuchrer waited the whole day to see whether or not in some form
or'gﬁher a Polish negotiator would come or whether o new*ccmmunicatinn would
come from the British Governmente

"le have heard here from Herr Dohlerus about the interfecrence of Herr

Gocring in this mntter. Thore can he no doubt thnt during thc course of that

nizht, at the lntest in the morping, the precise proposals of the Reich
Vovernment were in the hands of both the London Government and the .darscw
Government. Througheut the whole of the 2lst the Fuehrer woaited, and I am of
the oonvictisn -- and I want to say it very learly here -- that he hoped

that something would happen on the part of Englande

Then in the course of the 31st the Polish ambassador came o me, but it
is Jnsm +h~t he had n~ plenipotentiary powers to do aonything or to enter int
negotiations or even to accept propesnls of any sort. I ‘onft know wnether |
Feuhror woi'ld hawe authorized me on the 3lst to make such prapésals, et T W

‘5 tn be possible, Bat tha Folish amhassador was rot 2uthorizad to azaett

1l.:m, as he speci?izully *old me, J4nd I may polut ™3 briefly ihtt Togardin

che nttitude in “Jrrsaw thc witness Dahlerus has alrcady given furtncr testim

‘)

0, Is it correct that thoe German proposals th:t had been given ca the

‘n the evening by you to Henderscn were sent to weinow by London only .71 t.u?
.vening of the 3lst of inugust?

ie That I can't tell you precisely, but that uidrubtedly can be verifi-
fr-m officinl documentse

Q. 'hat consideraticn them led to the final decision to take military

action against Poland?

e I can not tell you the details of this. I only know that the Fuehre
6768 -
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 considered again the proposals that . had made to the British ambassador on
the midnight of the 30th and then o She 31lst of Aupgust published them; made
them public. The reaction of the Jarsaw radio -- and I remember this reaction
precisely -- it was unfortunately or such o sort as to be an invitation for
battlee iAnd the German proposals ha. been characterized by Henderson aos
reasonables They were called by the Pelish radin a piece of arrogance. A4t
any rate, shortly after these reports the suggestions were published, and
Tarsaw made a‘ﬁeqy sharp and negative answer. I believe thgt it was this that

P persuaded the Fuehrer in the night hutween the 3lst of August ond the 1lst of

September to issue the order to marche I for my part can only say that I came
to the Reich Chancellorye The Fuchror there tnld me thet the order had been
given, and that that was all that could be done, and the thing was now in
motisne I then tald the Fuehrer that I wished him the best of lucke I might
also mention the cutbreak »f hostilities was the end =f years of efforts on
the part of idolf Hitler to bring absut friendship with Englend,

Qe Did "ussolini make another ﬁcﬂiatnryrgeature, and how dicd this pro-
posal come out?

Lo Yes, that is truees On the rd of September, in the morning, such o
proposel at mediation came abuut -- arrived at Berlin -~ that Mussoline was
still in a position, if the German G-+ocrnment apgreed rapidly, to bring this
problem to the form of a.conferencé. It was snid at the same time that the
French Government was agrecableé to this conference, Germeny clso immedintely
apreed, but a short time later =- I can not now precisely remember the hour--

b it was declared in a speech by Lord Halifux in the House ~f Commons or some

other British body that this proposal was.turned down by London,
| Je Dn you know whether Fronce ~lso turned down this sugzestion?
Ae I have alrcady saic we rece’ved the information through the Italian

Government that the French Government cither favored the suzpestion or hod

alrecoady acceptcd it.

Qe difter the conclusion of thc Polish campaipgn did you sece possibilities

of peace and pursue them$

.

A. After the conclusion of the Polish campaign I had a few long talks

with Adolf Hitler. The situation then was such that uncdoubtedly French lack
' 6789
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o' enthusiasr for this whole wor could be felt.e There wns the phoney war in

the weste Fitler, so frr as I can judre from everything thot he told me, Aid

|
|

not woant an eitenaihn n the ware I belicve this was so for all of us members

of the Governmment. I can remind you of the speech that Goering held at that
times Hitler held a spcech in Danzig, and I believe later somecwhere else,
perhaps in the Rcichstap, in which he twice told Engiand and France in un-
mistakable terms thot he wns ready at any time to carry on neg@tiatians. At

that time also very cautiously we listened around in di-lomatic circles to find

out whot the mood wns in thc foreign capitals, but the publiz statements and

speccnes showed f[dolf Hitler clearly that peace could not be thought of as in
. the roalm of ressibility,

Qe ihat did“you Ay to preveﬁt the war from becoming more extended? B
) Lo T4 wvias my most carncst encenvor after the Polish onmpaijn to attempt

to localize the war, that is, t5 prevent the war from spreading throughout

Burcpee I hovever was forced soon to the conelusisn that once a wor has broken . i

| out politics is nnt the lecisive factor'any longcer; that in such cases the F
I machinsry of the Generc.l S:aff begins to move. Thus our diplcmatic efforts

were undoutedly =-- everywhere, in scondinnvia and in the Balkons and else-

| where -- wer Qgrinst the war spreadinge Things however did take the crurse

i* they dice I should likec to stnte that according to my conversaticn with

|

Aclf Fitlar-- nd I am also of the convicti-n that the German military men

are of the sume opinion «- that Hitler wished in no wnr to extend the war.

e —

. Is it correct that you received information which pointed out the

intocnsinrs of the “Testern Powers to effect o break-tnrough into the Ruhr?

{

h

“ As TYes, that is true. Thers were a large number of such rcports. The
I intelligence service thot we had -- of which we had mony channels -~ all ran

together froa the Foreiga 0fficce The Foreign Office ¢id not have much of an

i

kelli-ence scrvice, but relied on the diplomatic channels. bBut carrying this
on. w3 receiveas renorte thnt led cne to conclude without any doubt tont the
vestc.n Po ors Lied the intension at the first sppreoriate opportunity to ad-

vancs M 2 Ruwr. The situsticn in 1he weet was such rha+ *#he “lest Jiell was

'n - 8 - L4 T ]
2 very oron; medilsary berrier ugatasy Fiaac2, +t woes clsar to us that such an
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attack might come over neutral territory, such as in Belpium ond Holland.

THE PRESIDENT: How much longer do you intend being, Dr. Horn?

DR. HCRIT: I belicve an hour to an hour and a half.

THE PRESIDENT: T/ell, thc Tribunal has listened with great patience to a

very great ceal of detail., All I can say is that this exaggerated going into

detail doosn't do the defendant's case any good in my opinione e will

ad journs

(The Tribunal adjourncd until 30 March 1946 ot 1000 hours. )
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